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Zusammenfassung

        
Wilms-Tumoren treten in 4-14 % bilateral auf, teils simultan, teils metachron, weshalb bei jedem Wilms-Tumor auch die kontralaterale Niere vollständig untersucht werden muß. Von 52 Kindern mit Wilmstumoren wiesen 5 simultane Bilateralität auf (9,6 %). Diese 5 Patienten werden vorgestellt und die radiologischen Untersuchungsmethoden in ihrer Wertigkeit besprochen. Die Prognose der simultanen bilateralen Wilms-Tumoren ist viel besser als die der metachronen und beinahe dieselbe wie die der unilateralen.


      
        
Summary

        
Wilms' tumors occur in 4-14 % bilaterally, partially simultaneously, partially metachronously. Therefore in every case with Wilms' tumor the contralateral kidney has to be examined thoroughly too. 5 children of a series of 52 patients with Wilms' tumor showed simultaneous bilateral occurrence (9,6 %). The radiological procedures and their importance in diagnosis of bilateral Wilms' tumor are discussed. The prognosis of simultaneous bilateral Wilms' tumors is much better than that of metachronous ones and almost the same as that of unilateral ones.
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